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Geachte leden van de Raad, 

Op 10 oktober jl. hebben wij u de Stadsbegroting 2015-2018 aangeboden. Daarover hebben 
leden van uw Raad schriftelijke vragen gesteld, waarop wij in deze brief antwoorden. 

Antwoorden vragen Stadsbegroting 2015-2018 

Thema’s 

Stad die werkt en leert 
Vraag 
1. De netto werkgelegenheid zal met name gestimuleerd moeten worden door de
aantrekkelijkheid van Nijmegen als vestigingsplaats voor bedrijven.  Op welk type bedrijven richt 
de acquisitie zich? Kan de wethouder meer inzicht geven in het budget dat voor bedrijven 
acquisitie is gereserveerd?  

Antwoord 
Onze acquisitie is gericht op het aantrekken van bedrijven die bijdragen aan toekomstbestendige 
werkgelegenheid om daarmee de economische structuur duurzaam en structureel te versterken, 
zowel voor de onder- als bovenkant van de arbeidsmarkt. De nadruk ligt hierbij op de focus die is 
aangebracht in de Economische Innovatie Agenda. We stimuleren de sterke clusters Health, 
Semiconductors, Energie en Milieutechnologie  en de crossovers daar tussen. Maar ook andere 
sectoren, zoals de logistieke dienstverlening en de maakindustrie krijgen onze aandacht. 

Vanuit het Programma Economie en Werk wordt op dit moment capaciteit ingezet voor acquisitie. 
Naast een fulltime accountmanager/acquisiteur zijn ook senior adviseurs bij de afdeling 
Economische Zaken belast met de uitvoering van taken op het gebied van accountmanagement 
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en acquisitie. Er zijn geen aanvullende financiële middelen gereserveerd, inzet van financiële 
middelen beperkt zich tot uitgaven die samenhangen met promotionele uitingen en facilitaire 
kosten voor de organisatie van bijeenkomsten zoals bijvoorbeeld de 'rode loper' bijeenkomsten en 
fact finding trips in het kader van acquisitie. Aan de Economische Innovatie Agenda hebben we 
de ambitie gekoppeld onze acquisitiecapaciteit uit te breiden. Samen met onze partners (NTC BV, 
Provincie Gelderland etc.) intensiveren we acquisitiecapaciteit en zetten we ook andere 
instrumenten in. Daarbij doen we ook een beroep op inzet van provinciale innovatiemiddelen. 
 
Vraag 
2. Er zit een flinke financiële groei in accountmanagement bedrijven. Wat wordt hiermee 
beoogd en welke (nieuwe) activiteiten gaan hiervoor plaats vinden?  

Antwoord 
Op het deelproduct accountmanagement bedrijven lijkt sprake te zijn van een stijging van de 
kosten voor dit accountmanagement.  Dit heeft te maken met een verschuiving tussen de 
verschillende deelproducten. Binnen het totale product is echter geen sprake van een stijging; op 
productniveau zijn de kosten gelijkgebleven. Er is dan ook geen sprake van uitbreiding van het 
accountmanagement bedrijven of van nieuwe activiteiten. 
 
Vraag 
3. We zetten onze mogelijkheden in om leren en werken dichter bij elkaar te brengen.” 
(p.17) Welke mogelijkheden zijn dat? 

Antwoord 
Ons beleid is over de breedte gericht op leren op de werkplek, re-integratie op de werkplek. 
Praktijkgericht leren is bij alle leerwerkplekken een belangrijke doelstelling. Hiervoor werken we 
indien nodig samen met onderwijsinstellingen. Een concreet voorbeeld is het project Borisbaan. 
Hierbij gaan leerlingen van het VSO en Praktijkonderwijs ‘werkend leren’ bij een bedrijf, waarbij 
het bedrijf en de school intensief samenwerken. Het doel is om op deze manier jongeren voor wie 
het lastig is om een arbeidsmarktkwalificatie te behalen, te certificeren voor vaardigheden 
waarmee de uitstroom naar werk in het bedrijfsleven wordt bewerkstelligd. 
 
Vraag 
4. “We intensiveren en verbreden ons accountmanagement.” (p.18) Wat verstaat u onder 
intensiveren en verbreden? Gaat er ook extra geld naartoe? 

Antwoord 
Nee, er gaat geen extra geld naar accountmanagement. We richten onze beschikbare capaciteit 
meer op taken op het gebied van accountmanagement om onze relatienetwerken uit te breiden. 
Daarnaast organiseren we ons accountmanagement slimmer, o.a. door meer samenwerking 
tussen de accountmanagers Economie en Werk en door samenwerking tussen het Bedrijvenloket 
en Bureau Zelfstandigen. 
 
 
Vraag 
5. Wat zijn garantiebanen? (p.18) 

Antwoord 
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De garantiebanen zijn banen die door bedrijfsleven en overheid beschikbaar gesteld moeten 
worden voor arbeidsgehandicapten. Ze zijn bedoeld voor mensen met 20% tot 80% loonwaarde, 
die in de situatie vóór de Participatiewet een beroep zouden doen op de WSW en Wajong. 
Werkbedrijf, gemeenten, werkgevers en andere stakeholders moeten samenwerken om de 
garantiebanen in de praktijk te realiseren. Er zijn landelijke afspraken gemaakt in het Sociaal 
Akkoord (april 2013) om in 2025 100.000 van deze banen gerealiseerd te hebben in het 
bedrijfsleven, en 25.000 bij de overheid. Als dit onvoldoende gerealiseerd wordt, kan er een 
Quotumwet worden vastgesteld om bedrijven en overheidsorganisaties wettelijk te verplichten om 
arbeidsgehandicapten in dienst te nemen. Voor onze regio zouden de gemaakte afspraken 
betekenen dat er op korte termijn (2014-2016) 250 garantiebanen bij bedrijven, en 55 bij de 
overheid gecreëerd moeten worden. Overigens is dit niet per regio afrekenbaar. (bron: Indicatieve 
verdeling garantiebanen naar regio’s en sectoren. VNG en STAR, mei 2014). 
 
Vraag 
6. U wilt het relatienetwerk met verschillende bedrijven, verenigingen en ondernemingen 
verbeteren en inzetten op intensief relatiebeheer. (p.56) Welke acties gaat de gemeente 
ondernemen om dit te realiseren? 

Antwoord 
 
Zie antwoord bij 4. Daarnaast ondernemen we o.a.  de volgende activiteiten: proactief afleggen 
van bedrijfsbezoeken, periodieke bijeenkomsten met de Industriële Kring Nijmegen, met het 
Economisch Collectief Nijmegen en met de Economische Raad Nijmegen. We zijn ambassadeur 
voor het Logistiek Expertisecentrum Nijmegen. We bezoeken op uitnodiging ledenvergaderingen 
van ondernemers- en bedrijvenverenigingen, nemen deel aan informatiebijeenkomsten voor 
starters en zzp-ers, organiseren bijeenkomsten voor bedrijven over het gemeentelijk 
aanbestedingsbeleid en “rode loper”-bijeenkomsten voor nieuwe bedrijven en instellingen die zich 
in onze stad vestigen. Onze accountmanagers en ons Bedrijvenloket zijn het eerste 
aanspreekpunt voor ondernemers. Ook het Werkbedrijf legt bedrijfsbezoeken af en onderhoudt 
relaties met werkgevers. De gemeente onderhoudt daarnaast intensieve contacten met non-profit 
instellingen, zowel instellingen die door de gemeente gesubsidieerd worden als organisaties die 
uit een andere bron gefinancierd worden. Ook deze organisaties vertegenwoordigen veel 
werkgelegenheid. Relatiebeheer vindt dus plaats vanuit alle lagen van de gemeentelijke 
organisatie en op verschillende beleidsterreinen.   
 
 
 Bruisende binnenstad 
Vraag 
7. Afschaffen tarief rustige koopzondag. In de begroting staat dat dit € 150.000 kost. Wat 
kost het helemaal gratis maken van het parkeren op zondag?   

Antwoord 
Gratis parkeren op alle koopzondagen kost per jaar plm € 1 mln. Deze maatregel zal in ieder 
geval op de korte termijn een positief effect hebben op het imago van de Nijmeegse koopzondag. 
Risico is dat de parkeerlocaties op koopzondagen, die nu al behoorlijk vol staan, te weinig 
capaciteit hebben voor extra autobezoek. Verder kan het gratis parkeren op zondag ertoe leiden 
dat er een verschuiving optreedt van bezoekers op de andere dagen naar de koopzondagen. Dit 
effect heeft extra inkomstenderving tot gevolg. Omdat we dit effect niet kunnen inschatten hebben 
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we dit niet berekend. 
 
Vraag 
8. Parkeren inkorten betaaltijden van 23.00 naar 21.00 uur. Wat zou het kosten als je het 
avond parkeren helemaal afschaft? 

Antwoord 
Het afschaffen van het betaald avondparkeren op straat en handhaving van het tarief van € 0,50 
per uur in de garages leidt tot een geschatte inkomstenderving van ongeveer € 1,5 mln per jaar 
(gebaseerd op de omzetcijfers van januari tot en met augustus 2014). De beperking van het 
betaald parkeren op straat tot 21:00 kost € 2,5 ton. Hierover is in het coalitieakkoord besloten en 
dit is al in de begroting verwerkt. Het gratis maken van het parkeren tussen 18:00 en 21:00 uur 
leidt tot een aanvullende bijstelling van € 1,25 mln.  
 
Vraag 
9. In het programma bruisende binnenstad schrijft u ondernemer en bewoners te stimuleren 
om verantwoordelijkheid te nemen voor de openbare ruimte rondom hun winkel, bedrijf of woning. 
In hoeverre slaagt u hierin en welke middelen c.q. instrumenten zet u daarbij in? 

Antwoord 
Een aantrekkelijke, schone openbare ruimte met leuke parkjes, pleintjes en plekjes voor 
bezoekers van de binnenstad draagt bij aan een place to meet. Vanuit het beleid ‘Geef ze de 
(openbare) ruimte’ bieden we ook in de binnenstad de ruimte aan ondernemers en bewoners om 
de openbare ruimte aantrekkelijker te maken met hun eigen initiatieven. Hiervoor hebben we 
wijkbudgetten vrijgemaakt. Bewoners en ondernemers kunnen initiatieven aangeven bij de 
wijkbeheerder van het centrum. Een mooi voorbeeld is het Vinkengas waar een stenig pleintje 
omgetoverd is tot een parkje voor de buurt door de bewoners zelf. In de binnenstad zijn meerdere 
plekken waar dit mogelijk is zoals Scholenhof. Ook gaan we de ondernemers meer stimuleren om 
de verantwoordelijkheid te nemen voor de openbare ruimte rondom hun winkel of bedrijf. Denk 
aan het strooien van zout bij gladheid en het schoonmaken van graffiti. 

Daarnaast hebben we vorig jaar het gebruiks- en beheerplan Nijmegen Centrum opgesteld 
samen met bewoners en ondernemers. Dit plan loopt tot 2016. Jaarlijks brengen we hen op de 
hoogte van de uitvoering van dit plan via voortgangsbrieven. 

We willen de komende jaren de afvalinzameling in de binnenstad verbeteren omdat de huidige 
manier zowel inpandig als op straat tot ongewenste situaties leidt. Bij het ontwikkelen van een 
nieuwe manier van afvalbeheer willen we hier ondernemers en bewoners van de binnenstad bij 
betrekken. 

 

 Stad in de regio 
Vraag 
10. Regionale samenwerking m.b.t Europese lobby is een belangrijke prioriteit in de 
stadsbegroting. Ook gaan kennisinstellingen en bedrijfsleven met de regio samenwerken in een 
Triple Helix, met als belangrijkste taken: het bevorderen van innovatie en het voeren van een 
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regionaal acquisitie- en promotiebeleid. Kan de wethouder aangeven tot welke resultaten dit moet 
leiden in termen van verbeterde toegang tot structuurfondsen of meeropbrengst uit beschikbare 
Europese gelden? 

Antwoord  
In de kadernota “Onbegrensd en Onbevangen” hebben we vastgesteld dat de grote Europese 
Structuurfondsen (EFRO, ESF en INTERREG V) een belangrijk instrumentarium kunnen vormen 
voor het bereiken van Nijmeegse beleidsdoelstellingen. Elk van deze fondsen kent specifieke 
randvoorwaarden waaraan moet worden voldaan. Cofinanciering is er daar altijd één van. 
Nijmegen pleit voor krachtenbundeling van Gelderse overheden (de vier grote steden en de 
provincie) in Brussel met de bedoeling daardoor meer kritische massa te krijgen wat de kans 
vergroot gehoord te worden waar we beleid willen beïnvloeden of interessante partners te vinden 
wanneer we grensoverschrijdend in projecten willen samenwerken. Nijmegen werkt aan goede 
relaties met de grootste stedelijke Euregionale partners in Nordrhein Westfalen met de bedoeling 
meer gestructureerd tot gezamenlijke projecten te kunnen komen. Nijmegen versterkt de 
samenwerking met kennisinstellingen en bedrijfsleven (in een regionale triple helix) juist ook om 
te bevorderen dat de voor het MKB bedoelde Europese fondsen in Nijmegen e.o. voldoende 
worden aangeboord.  
In de Nijmeegse begroting, noch in die van de provincie Gelderland zijn specifieke budgetten 
beschikbaar van waaruit aan de co-financieringsvereiste kan worden voldaan. De co-
financieringsmiddelen moeten vrijgemaakt worden binnen de lopende programmabudgetten. Het 
ons lijkt inderdaad aannemelijk dat de toegang tot de structuurfondsen zal verbeteren en een 
meeropbrengst in vergelijking tot de voorgaande zevenjarige periode kan optreden. Omdat de 
afhankelijkheid van partners, de conjunctuur en de beschikbaarheid van middelen hier een grote 
rol spelen is het niet mogelijk om concrete resultaten voor 2015-2020 met enige nauwkeurigheid 
te voorspellen.    
 
 

Financiële positie 

 Financiële positie 
Vraag 
11. Beslispunt 12 – Investeringsplan. Aan de raad wordt voorgesteld het niet bestede krediet 
“Busbaan Waalkade” over te hevelen naar het krediet “Groene route”. Kunt u aangaven wat de 
geplande c.q. gewenste bestemmingen zullen zijn van dit krediet binnen de “Groene Route”? 
Reden voor deze overheveling is het niet binnenhalen van subsidies. Wat is er niet volgens 
raming verlopen?   

Antwoord 
Er was in het Raadsvoorstel van november 2012 rekening gehouden met subsidies uit het 
programma Beter Benutten van totaal € 400.000 voor de reconstructie van drie kruispunten op de 
S100 (Hatertseweg, Weg door Jonkerbos, Rosa de Limastraat). Deze subsidies zijn niet 
beschikbaar gekomen. De kosten van de kruispunten zijn bovendien wat hoger uitgevallen dan 
geraamd. Het op die manier ontstane nadeel konden wij grotendeels opvangen binnen het 
investeringskrediet, onderdeel Dynamisch Verkeersmanagement. Met de voorgestelde 
overheveling wordt het negatieve saldo verder teruggebracht. Bij de jaarrekening kunnen we u 
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het financiële beeld schetsen.  
 
Vraag 
12. Waarom hanteert het Rijk geen 2%, maar 0,5% voor de prijsontwikkeling van 2017 naar 
2018? Wat betekent dit concreet voor de begroting van Nijmegen? (zie pagina 28) 

Antwoord 
Het Rijk geeft in de meicirculaire 2014 aan dat zij voor de prijsontwikkeling geen 
ramingsgegevens voor het jaar 2018 heeft  van het CPB. Het Rijk heeft de prijsontwikkeling 
gemakshalve gekopieerd vanuit 2017 (pagina 8, meicirculaire). Omdat de begrotingssystematiek 
van het Rijk anders is dan die van de gemeente Nijmegen is het niet altijd eenvoudig om vanuit 
de meicirculaire alle effecten uniform te duiden. In dit geval geeft het Rijk zelf aan dat in de 
omrekening van lopende naar constante prijzen gebruik moet worden gemaakt van een 
prijspeilontwikkeling van 0,5%. Ten opzichte van de 2% die wij gebruiken scheelt dit € 2,5 miljoen.  
 
Vanwege de verschillen in ramingsmethodiek en het gebrek aan ramingsgegevens van het CPB 
voor het jaar 2018 is onze conclusie dat wij onszelf arm rekenen wanneer we onze eigen 
parameters toepassen. Daarom stellen wij voor om € 2,5 miljoen te corrigeren op de uitkomst in 
2018. We gaan er vanuit dat er in de meicirculaire 2015 meer duidelijkheid komt over de 
ramingen in 2018 en komen dan bij u op dit onderwerp terug. 
 
  

 

 

Programma’s 

 Cultuur, cultuurhistorie en citymarketing 
Vraag 
13. In 2015 starten we met een filiaal in het stadsdeel west. Ook Bieb Op School (BOS) zal 
een extra impuls krijgen. Kunt u aangeven hoeveel de extra impuls voor BoS bedraagt? En kunt u 
aangeven hoe deze bijdragen wordt verstrekt? M.a.w. wordt er meer subsidie gegeven of wordt 
de geplande korting op de Bibliotheek, deels, terug gedraaid? 

Antwoord 
We zijn nog in gesprek met de OBGZ over de invulling van de extra middelen. Voor het eind van 
dit jaar komt de bibliotheek met een eerste uitwerking . Dan pas is bekend hoe de middelen 
worden verdeeld tussen BoS en het extra filiaal. Voorjaar 2015 verlenen we hier een aparte 
subsidie voor. 
 
Het zal niet gaan om het terugdraaien van de bezuinigingen. De reguliere budgetsubsidie voor 
2015 zal voor het eind van 2014 verleend worden. We zien 2015 als een overgangsjaar omdat er 
medio dat jaar duidelijkheid is over de invulling en verdeling van de bezuiniging van € 350.000  
(onderzoeksopdracht PPN 2014), die nog op alle 6 de grote culturele instellingen rust. De 
invulling van deze bezuiniging wordt gezocht in bezuinigingen op gebouwlijke kosten, shared 
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service en de scenario’s zoals die geschetst zijn in het rapport Hervormingen Culturele Sector 
door Lawson en Luiten van januari 2014.Vanaf 2016 worden beide subsidies samengevoegd tot 
een (1) meerjaren budgetsubsidie. 
 
Vraag 
14. Op pag. 45 bij ‘Indicatoren’ staat als indicator ‘Positie van de Vierdaagse in de top 100’. 
Kunt u aangeven wat deze indicator behelst? Over welke top 100 gaat het hier? 

Antwoord 
Het gaat om de landelijke Respons Evenementen Monitor. Dit onderzoek vergelijkt de grootste 
publieksevenementen van Nederland op het gebied van bereik, media aandacht en social media. 
 
Vraag 
15. Kan het college concrete initiatieven benoemen van waaruit cofinanciering inhoud gaat 
geven aan het citymarketing beleid?  

Antwoord 
We bouwen de komende jaren de samenwerking met partners verder uit, zowel in projecten als 
bij concrete activiteiten. We verbinden onze citymarketing met inhoudelijke speerpunten en 
fysieke projecten. Andere programma’s gaan bijdragen aan citymarketing activiteiten. We 
benutten bestaande samenwerkingsverbanden en netwerken en zetten onze gemeentelijke 
middelen in de vorm van cofinanciering in. Een concreet voorbeeld daarvan betreft de Vrede van 
Nijmegen Penning, waarbij wij samen met de RU en NXP door middel van de uitreiking van de 
Penning invulling geven aan relatiebeheer en het genereren van (inter-)nationale publiciteit. Dit 
zal ook in 2016 weer gaan plaatsvinden. Een ander concreet voorbeeld betreft het jaar 2016, 
waarin de bijzondere evenementen die dan plaatsvinden belangrijke instrumenten van onze 
citymarketing zijn. Met deze evenementen benadrukken we de sterke kanten van onze stad. Wij 
zetten hierbij middelen in, in de vorm van cofinanciering, maar ook in de vorm van capaciteit om 
waar nodig te sturen en te faciliteren. Aan de hand van de evaluatie van het 
uitvoeringsprogramma citymarketing 2013-2014, ontwikkelen we een nieuw 
uitvoeringsprogramma 2015-2018, waarin ook initiatieven vanuit de stad een plaats krijgen. 
 
Vraag 
16. Op pag. 45 bij de toelichting wordt vermeld dat men een stijging van het aantal 
museumbezoekers verwacht vanwege de nieuwbouw van de Bastei die gereed is medio 2016. 
Betekent dit dat u geen stijging van het aantal bezoekers bij het Valkhof verwacht? Kunt u 
aangeven hoe hoog de bezoekersaantallen lagen voor de gesubsidieerde musea in de jaren 
2011, 2012 en 2013? 

Antwoord 
De verbouwing van het Museum het Valkhof is naar verwachting 1 oktober 2016 helemaal 
afgerond. De omvang van de stijging van het verwachte aantal bezoekers na de verbouwing, 
waren ten tijde van het opstellen van de begroting nog niet bekend. Inmiddels heeft het Museum 
aangegeven dat zij na de verbouwing verwachten 120.000 tot 150.000 bezoekers te trekken. Nu 
wordt uitgegaan van gemiddeld 100.000 bezoekers per jaar. We passen de begroting volgend 
jaar aan op de nieuwe aantallen. 
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Bezoekersaantallen 
Museum       

jaar  MHV Natuurmuseum Totaal 
2011 85.000 15.635 100.635 
2012 96.366 23.949 120.315 
2013 95.863 12.201 108.064 

 
 
Vraag 
17. Er wordt in de stadsbegroting gesproken over Nijmegen promotie op regionaal en  

wellicht landelijk niveau.  Kan het college aangeven of hier reclamecampagnes worden bedoeld. 
Op welke wijze zou deze gefinancierd  moeten worden binnen de stadsbegroting?  

Antwoord 
Zie ook het antwoord op vraag 15. We profileren Nijmegen als historische en kennisstad, zowel 
regionaal, landelijk als internationaal. Dat doen we op verschillende manieren, samen met onze 
partners. Zo zetten we bijvoorbeeld ook bij de uitvoering van onze Economische Innovatie 
Agenda in op internationale profilering van Nijmegen als kennisstad. Daarnaast dragen we met 
onze evenementen bij aan de profilering. De vraag of daar ook reclamecampagnes aan 
gekoppeld worden, zal beantwoord worden in het nieuwe uitvoeringsprogramma Citymarketing. 
Daarnaast zal hierover ook binnen concrete projecten over worden gesproken. Financiering zal 
plaatsvinden vanuit bestaande programma’s.   
 
Vraag 
18. Ten aanzien van Cultuur schrijft u: “We zetten in op een breder publieksbereik, o.a. door 
inzet van een vouchersysteem’.” Welk publiek wordt er nu wel bereikt, welke niet?  

Antwoord 
Ondanks de economische crisis blijft een groot deel van de Nijmegenaren de gesubsidieerde 
podia bezoeken, zo bleek uit onderzoek in 2011. Naast gebrek aan tijd en de eigen voorkeur voor 
vrijetijdsinvulling zijn de kosten een belangrijke bezoekbelemmering. Er zijn diverse signalen voor 
een toename van het percentage 55+-ers, dat culturele voorstellingen bezoekt, en een relatief 
sterke afname van de frequentie van het het podiumbezoek bij jongvolwassenen. Wel is het 
percentage jongvolwassenen, dat culturele voorstellingen bezoekt, nog steeds hoger dan bij de 
leeftijdsgroepen daarboven. Een ruime meerderheid volwassenen bezoekt culturele 
voorstellingen. Voor de musea is dat wisselend van jaar tot jaar.  
Ruim veertig procent van de volwassen Nijmegenaren houdt zich in de vrije tijd met kunstzinnige 
activiteiten bezig.  
Zie hiervoor ook de stadsmonitor, hoofdstuk cultuur 
http://www2.nijmegen.nl/gemeente/onderzoekencijfers/stads-_en_wijkmonitor 
Met het vouchersysteem proberen we o.a. mensen voor wie deelname aan cultuur minder 
vanzelfsprekend is vanwege hun sociale en of culturele achtergrond te bereiken. 
 
Vraag 
19. U schrijft: “We betrekken op zoveel mogelijk manieren de inwoners van de stad bij het 
programma cultuur, cultuurhistorie en citymarketing.” Hoe gaat dit nu en wat wordt er verstaan 
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onder ‘zoveel mogelijk manieren betrekken van de inwoners’ ? 

Antwoord 
Hieronder enkele voorbeelden: 

- inwoners te vragen om input te leveren en mee te denken over nieuw beleid, bijvoorbeeld 
de totstandkoming van aandachtslijst voor nieuwe monumenten;  

- bewoners te betrekken bij uitvoering van beleid, bijvoorbeeld de Publieksopgraving 
Nijmegen graaft! waar bewoners mee konden graven en toelichting kregen op beleid van 
gemeente Nijmegen en het belang ervan; 

- bewoners bewust te maken van de geschiedenis van de stad via laagdrempelige 
activiteiten, bijvoorbeeld in het Huis van de Nijmeegse geschiedenis, met activiteiten in 
het Archief, organisatie van de Open Monumentendag, organisatie 24 uur van de 
Nijmeegse geschiedenis, organisatie Karel de Grote jaar; 

- met bewoners informatie uit te wisselen over geschiedenis via publieksbalie Archief, 
lezingen, weblog, twitter, tentoonstellingen, vragenuren (archeologische vragenvuur); 

- door bij subsidieregelingen te sturen op zoveel mogelijk publieksbereik; 
- door actief het publiek te bevragen naar hun tevredenheid via de vierjaarlijkse 

publieksonderzoeken. 

Vraag 
20. Ten aanzien van Citymarketing schrijft u: “We gaan de dienstverlening aan organisatoren 
van evenementen verbeteren.” Bouwt u daarbij voort op het evenementenloket? Hoe is de 
kwaliteit van de dienstverlening op dit moment? Welk kwaliteitsniveau van dienstverlening streeft 
u na? 

Antwoord 
We zijn begin dit jaar gestart met het Evenementen Actie Team. Organisatoren van grote en 
nieuwe evenementen of organisatoren met een specifieke vraag worden uitgenodigd voor een 
gesprek.  De samenstelling van deelnemers van gemeentezijde is steeds afhankelijk van de te 
bespreken onderwerpen. Deze werkwijze zorgt ervoor dat een organisator van een evenement 
vroegtijdig de juiste informatie krijgt, met als doel dat er geen onduidelijkheden meer zijn t.a.v. de 
vergunningaanvraag en –voorwaarden. De reacties op deze dienstverlening zijn positief; er is 
geen meting gedaan naar de kwaliteit van deze dienstverlening. Die kwaliteit is op peil wanneer 
goede informatieverstrekking leidt tot volledige vergunningaanvragen, een soepele uitvoering van 
het evenement en uiteindelijk tevreden evenementenorganisatoren. 
 
Vraag 
21. Ten aanzien van Cultuurhistorie meldt u: “We willen actief bijdragen aan het ontwikkelen 
van duurzame oplossingen voor monumentale panden en beeldbepalende panden in de stad.” 
Hoe zal dit ‘actief bijdragen’ eruit komen te zien? En hoe gaat dat nu? 

Antwoord 
De duurzaamheidsdoelstellingen van het erfgoedbeleid zijn verwoord in de hoofdstukken 1 en 3 
van de Nota Cultureel Erfgoed. We zetten actief in op het behoud van cultuurhistorische waarden 
bij ruimtelijke ontwikkelingen; behoud is vaak duurzamer dan nieuwbouw. Actief bijdragen 
betekent o.a. ook dat Nijmegen deelneemt aan het netwerk duurzame monumentenzorg dat o.l.v. 
de Business Universiteit Nyenrode instrumenten ontwikkelt om duurzaamheid en 
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monumentenzorg te verbinden. De resultaten hiervan nemen we vervolgens mee in onze 
adviezen aan eigenaren van monumenten en beeldbepalende panden om samen te bezien hoe 
hun panden op de duurzaamst mogelijke manier geschikt kunnen worden gemaakt voor een 
nieuwe functie en met respect voor het monument toch worden aangepast aan de eisen van deze 
tijd. Daarbij valt te denken aan energiebesparende maatregelen en (her-)gebruik van materialen. 
 
 

 Dienstverlening en burgerzaken 
Vraag 
22. Op pag. 49 schetst u dat “een deel van de begrote hogere legesinkomsten voor 
Rijbewijzen” in 2015 niet gerealiseerd kan worden.  Kunt u aangeven hoe groot het tekort is dat 
hierdoor ontstaat?  Kunt u aangeven op welke manier de tegenvallende legesinkomsten worden 
gedekt? 

Antwoord 
1. Het bruto tekort dat hierdoor ontstaat is € 158.000. 

De legesopbrengsten in de begroting 2015 gaan uit van 16.500 rijbewijzen, terwijl er in 
2015 maar 11.100 verwacht worden. Hierdoor ontstaat een nadeel van € 158.000 omdat 
we dit minder aan legesopbrengsten zullen ontvangen (5.400 rijbewijzen minder). De 
oorzaak van het achterblijven van de aantallen in 2015 is dat in 1986 de geldigheidsduur 
van een rijbewijs verhoogd is  van vijf naar tien jaar. Dat betekent dat er telkens een 
vijfjarige periode is waarin de aantallen lager zijn (van 1991-1996, 2001-2006, en 2011-
2016). In de tussenliggende periodes zijn de aantallen weer hoger. De laatste jaren is de 
begroting hier slechts a-structureel op aangepast. 

2. Dit tekort kan voor € 63.000 gedekt worden door verlaging van de kosten.  Verstrekking 
van minder rijbewijzen, betekent dat er minder handelingen aan de balie verricht hoeven 
te worden. Hierdoor wordt het verlies teruggebracht worden met € 63.000 naar een netto 
tekort van € 95.000, omdat dit aan directe personeelskosten en directe kosten bespaard 
kan worden.  Voor dit tekort zoeken we naar mogelijke oplossingen;  hier komen we in de 
zomernota op terug. 

 

 Duurzaamheid 
Vraag 
23. Bij de indicatoren op pag. 53 zien we dat het college de komende jaren geen ambitie 
toont als het gaat om het verminderen van geluidsoverlast, het tegengaan van stank en vieze 
lucht en het percentage Nijmegenaren dat tevreden is over groen en water in hun nabijheid.  Kunt 
u specifiek aangeven waar de 7, respectievelijk 9, ton aan extra investeringen t.b.v. het 
programma Duurzaamheid terecht komen. Hoe worden deze extra middelen ingezet? 

Antwoord 
Voor het verminderen van geluidsoverlast en het tegengaan van stank en vieze lucht continueren 
we ons bestaande beleid. Voor lucht hebben we de ambitie toegevoegd om een Nijmeegse 
“roetnorm” te ontwikkelen. Voor groen streven we naar een verrijking van de ecologische 
structuur met groene linten. 
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De extra middelen (2015 € 500 k, vanaf 2016 € 600 k) worden hoofdzakelijk ingezet voor de 
verduurzaming van de bestaande sociale en particuliere woningvoorraad. Ook onderzoeken we 
op welke wijze we scholen en sportverenigingen kunnen ondersteunen bij het verduurzamen van 
hun gebouwen en installaties. Over de specifieke inzet van de extra middelen voor deze 
doelgroepen zullen we uw raad nog nader informeren. 
 
Dat geldt ook voor de extra middelen die beschikbaar komen voor de verrijking van de groen 
structuur (‘’10.000 bomen, groene linten’’) van de stad (2015 € 200 k, vanaf 2016 € 300 k). 
 
Vraag 
24. De bouw in de Waalsprong kent tegenvallers. Het streven om meer klimaatneutrale 
woningen in te bouwen kan daarbij dus achterstand oplopen, is er aan compensatie gedacht? 
Welke middelen worden gereserveerd? 

Antwoord 
Het realiseren van nieuwbouw in de Waalsprong is aan de markt. Er gelden wettelijke normen 
voor de energiezuinigheid van nieuwbouwwoningen (EPC-normen). We hebben geen structurele 
middelen gereserveerd voor het realiseren van klimaatneutrale woningen. Wel faciliteren we dat 
betrokken partijen gebruik maken van provinciale of rijksregelingen.   
 
Vraag 
25. Allerlei maatregelen mbt Geluid, Lucht & Bodem zijn  genoemd op te plussen. Zijn er ook 
reserveringen voor FTE's Handhaving om particulieren en bedrijven te bezoeken die wetgeving 
aan hun laars lappen? Waar te vinden? 

Antwoord 
Ja, voor handhaving, vergunningverlening en klachtenbehandeling bij bedrijven is binnen dit 
programma in 2015 € 1,4 miljoen gereserveerd. Daar komt nog een bedrag bij voor bedrijven die 
voorheen onder provinciaal gezag vielen en nu onder gemeentelijk gezag. De Omgevingsdienst 
Regio Nijmegen (ODRN)  is verantwoordelijk voor de uitvoering van deze taak. Andere 
programma’s, o.a. Openbare Ruimte en Mobiliteit, zijn verantwoordelijk voor 
handhavingskwesties rondom particulieren. 
 
Vraag 
27. Welke maatregelen t.a.v. het weg-verkeerslawaai worden genomen, welke kostenpost is 
dat? 

Antwoord 
We adviseren over nieuwe ruimtelijke ontwikkelingen, inclusief nieuwe wegen. We voeren 
gevelisolatieprojecten bij woningen langs drukke wegen en stimuleren schone vervoerswijzen. De 
kosten hiervan vallen onder de het product Geluid, Lucht en Bodem. 
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 Economie en Werk 
Vraag 
28. De indicatoren bij het programma werk zijn vanaf 2016 als p.m. ingevuld. Kunt u 
aangeven wat hiervan de oorzaak is? De indicator Werkloosheid wordt in 2013 125 genoemd; is 
dat gelijk aan een percentage van 12 %. Kunt u een uitleg hierover geven? 

Antwoord 
We werken binnen het programma Economie en Werk met prognoses voor de ontwikkeling van 
de werkgelegenheid. We gebruiken hiervoor gegevens uit de Provinciale Economische 
Verkenning, in deze PEV wordt de tijdsreeks voor de ontwikkeling van de werkgelegenheid 
jaarlijks met terugwerkende kracht voor het verleden herzien. Om die reden is alleen voor 2015 
een prognose opgenomen. Prognoses afgeven voor de langere termijn, is gelet op het feit dat er 
tussentijds steeds nieuwe herziene cijfers worden afgegeven, niet zinvol.  
Voor de indicatoren waardering ondernemersklimaat en waardering bedrijfsomgeving geldt dat 
deze indicatoren 1 X per 2 jaar gemeten worden in de monitor Vestigingsklimaat. De monitor 
Vestigingsklimaat 2014 vindt nu plaats. De volgende meting is in 2016.   
 
De indicator Werkloosheid ad 125: dit betreft inderdaad 12%, de 5 uit 125 is een typefout. 
 
 
Vraag 
29. Bij ‘leegstand kantoren’ staat voor 2015 “↓13,8%”. Kunt u aangeven wat hiermee bedoeld 
wordt? 

Antwoord 
We stellen onszelf ten doel dat het leegstandspercentage voor kantoren naar beneden gaat in 
2015, dus onder de 13,8 % uitkomt. 
 
Vraag 
30. Het ondernemersfonds gaat meer ruimte geven aan startups. Kan het college specifieker 
zijn over het type startups waar in het ondernemersfonds ruimte voor is opgenomen en hoe ligt dit 
in relatie tot de benoemde topsectoren?  

Antwoord 
In het Coalitieakkoord is opgenomen dat we in samenspraak met ondernemers creativiteit en 
innovatie van het Ondernemersfonds willen stimuleren. Op dit moment zijn we in overleg met de 
Taskforce Ondernemersfonds om het fonds vanaf 2015 om te vormen waarbij er meer ruimte 
komt voor kleine initiatieven, ZZP-ers en startups en het fonds eenvoudiger toegankelijker wordt. 
Ook de topsectoren zijn gebaat bij het omvormen van het fonds, met een mogelijke bijdrage uit 
het Ondernemersfonds krijgen ook innovatieve startups een kans zich verder te ontwikkelen. 
 
Vraag 
31. In de stadsbegroting wordt het instrument loonkosten subsidie toegepast. Kan het college 
inzicht geven in de effecten van de loonkosten subsidie?  

Antwoord 
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Nee, wij kunnen hier nog geen inzicht in geven. De hoofdlijnen van het instrument 
loonkostensubsidie worden beschreven in het Strategisch Beleidskader Participatiewet, dat begin 
2015 in de raad behandeld zal worden. 
 
Vraag 
32. Op pagina 57 van de Stadsbegroting wordt gesproken over een Quick scan van de 
kantorenmarkt: wanneer is deze beschikbaar? 

Antwoord 
De quick scan Kantorenmarkt komt in 2015 beschikbaar. 
 
 

 Inkomen en Armoedebestrijding 
Vraag 
33. Op pag. 66 geeft u aan dat het beperken van de groei van het aantal 
bijstandsgerechtigden uw aandacht heeft. Bij indicatoren geeft u aan ‘beperken groei aantal 
bijstandsgerechtigden’. In 2013 was de realisatie 6.470 en in 2014 is uw streefdoel 6.813. Dat is 
een verhoging van 343. Klopt het dat wij deze cijfers interpreteren als een stijging van het aantal 
bijstandsgerechtigden? En zo ja, kunt u concreet aangeven welke maatregelen u onderneemt om 
de groei van het aantal bijstandsgerechtigden te beperken? 

Antwoord 
Ja, dat klopt. We zetten in op een intensieve aanpak bij eerste aanvragen voor bijstand (strenge 
toegangspoort). De aanpak kenmerkt zich door enerzijds zorgvuldig onderzoek naar de 
rechtmatigheid van de aanvraag en anderzijds door aanvragers vanaf het begin te wijzen op en te 
ondersteunen bij arbeidsinschakeling. Verder voeren we een actieve dienstverlening uit om 
bijstandsgerechtigden naar werk toe te leiden (uitstroom bevorderen). Deze dienstverlening is 
zeer gevarieerd. Een belangrijk onderdeel hiervan is onze actieve werkgeversbenadering. In het 
bestedingsplan Werk 2014 treft u nadere informatie aan over de instrumenten en dienstverlening. 
 
Om de bijstandsontwikkeling in Nijmegen in perspectief te plaatsen verwijzen we naar onze 
laatste raadsbrief over de bijstandsontwikkeling in Nijmegen. Hieruit blijkt dat het aantal bijstands-
gerechtigden weliswaar stijgt, maar in vergelijking met andere gemeenten valt deze stijging in 
Nijmegen mee. Ook blijkt uit de brief dat de resultaten wat betreft uitstroom naar werk voor op 
schema lopen. 
 
Vraag 
34. De uitstroom uit de bijstand schaalt u lager in (1.900) dan de instroom in de bijstand 
(2.000) voor 2015. Dat betekent dat er in 2015 ook een stijging van het aantal 
bijstandsgerechtigden te verwachten is. Klopt deze constatering en welke concrete ambities 
formuleert het college om het saldo in- en uitstroom in de bijstand ten positieve te draaien?   

Antwoord 
Ja, het klopt dat er in 2015 sprake is van een stijging. We zetten de intensieve aanpak aan de 
poort door, en ook de actieve dienstverlening wat betreft uitstroom naar werk zetten we door. In 
2015 vinden daarnaast vele veranderingen plaats: de komst van de Participatiewet (nieuwe 

 
www.nijmegen.nl  Brief aan de Raad_datum.docx 
   



Gemeente Nijmegen 
Financiën 
Concernexperts 

Vervolgvel 
13 

 
doelgroepen en instrumenten), de invoering van een nieuw verdeelmodel van de 
bijstandsbudgetten, de regionalisering en komst van een Werkbedrijf. In het Werkbedrijf worden 
de dienstverlening en instrumenten van gemeenten en Breed geharmoniseerd. We willen in ieder 
geval de mogelijkheden om mensen aan werk te helpen met inzet van een loonkostensubsidie zo 
ruim mogelijk toepassen. Onze ambitie is en blijft om de groei van de bijstand te beperken en 
daar waar mogelijk om te zetten in een daling. In de afgelopen tijd hebben we relatief gezien 
goede resultaten geboekt, maar we hebben ook geleerd dat vooral de omgeving bepalend is voor 
de realisering van onze ambities. 
 
Vraag 
35. Het debiteurensaldo m.b.t. niet inbare terugvorderbare uitkeringen blijft enorm hoog. 
Waar zien wij in het financiële beleid 2015-2018 dat dit wordt aangepakt en hoe is dit verwerkt in 
de stadsbegroting? 

Antwoord 
Een belangrijk deel van het debiteurensaldo is gerelateerd aan de WWB (BUIG). Op deze post 
boeken we de uitgaven aan bijstandsuitkeringen. Ook komen hier de ontvangsten van debiteuren 
binnen. Deze uitgaven en ontvangsten leiden tot de ‘netto lasten’ WWB (BUIG) die in de 
begroting zijn opgenomen. Bij het opstellen van de begroting 2015 waren de effecten van het 
nieuwe verdeelmodel nog niet bekend en zijn we uitgegaan van een budgetneutrale uitvoering. 
Met andere woorden: de ontvangen rijksmiddelen op basis van het oude model zouden 
voldoende zijn om de netto uitkeringslasten te dekken. We zullen de terugbetaling van 
vorderingen wel nader onderzoeken als optie, om het tekort op de bijstandslasten als gevolg van 
de invoering van een nieuw verdeelmodel, te verlagen. 
 
Concrete acties om de niet-inbare terugvorderbare uitkeringen terug te brengen: 
- we zetten meer in op naleving en daarmee op doelgroepgerichte actieve communicatie. Het 
idee is dat we zo minder onterechte uitkeringen verstrekken c.q. fraudevorderingen moeten 
opboeken. Voorbeeld: goed uitleggen wat de wet verstaat onder samenwonen en wat het 
financiële risico is als dit niet tijdig wordt gemeld.  
- het reguliere financiële beleid betreft verder dat per debiteur de beste aanpak, binnen geldende 
wet en regelgeving, wordt gehanteerd, om zo veel mogelijk geld terug te ontvangen. Belangrijk 
onderscheid hierbij is het verschil tussen ‘klanten’ en ‘niet-klanten’. ‘Klanten’ zijn debiteuren waar 
wij ook nu nog een relatie mee hebben (zij ontvangen bijstand). Bij deze klanten werkt het relatief 
eenvoudig, nl. dat wij over het algemeen, een bedrag maandelijks kunnen inhouden op de 
uitkering. Bij ‘niet klanten’ is het lastiger en is het dus essentieel dat deze debiteuren ‘in beeld’ 
zijn. Vervolgens wordt, binnen alle kaders, bekeken hoeveel deze debiteur kan terugbetalen.  
- een deel van de ‘niet klanten’ zijn al langdurig niet in beeld. Deze krijgen al enige tijd extra 
aandacht. Klanten die wij, na intensief onderzoek, niet in beeld krijgen (‘vertrokken onbekend 
waarheen’) komen in aanmerking om technisch afgeboekt te worden. Deze ‘opschoningsactie’ 
loopt nu. Concreet verwachten wij op korte termijn een deel van het openstaande volume af te 
boeken. Het gaat hier overigens niet over het kwijtschelden van vorderingen.  
 
 
Vraag 
36. Eind september werd bekend dat Nijmegen in 2015 veel minder geld ontvangt voor de 
WWB-uitkeringen (BUIG): €  10 miljoen minder dan in 2014. Welk tekort is in dit kader voorzien 
voor 2015 en wordt hier in de Stadsbegroting mee omgegaan? Wat betekent dit voor beslispunt 
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7l, waar het tekort op de WWB-uitkeringen in 2015 wordt geraamd? 

Antwoord 
We hebben u over deze problematiek afgelopen dinsdag 28 oktober 2014 een brief gestuurd. Er 
is nog veel onduidelijk, zo is bijvoorbeeld de vangnetregeling nog niet bekend gemaakt door het 
ministerie. We hebben dan ook in de brief aangegeven dat we voor april 2015 met een update 
komen en eventuele voorstellen hoe om te gaan met tekorten. Kortheidshalve verwijzen u naar de 
brief van 28 oktober 2014. 
 
Vraag 
37. In de begroting staat dat er prioritaire doelgroepen zijn inzake armoede (Prioritaire 
doelgroepen zijn kinderen, chronisch zieken, gehandicapten en ouderen). Worden deze 
doelgroepen bijvoorbeeld v.w.b. bereik nog separaat gemonitord? 

Antwoord 
In de Minima Effect Rapportage monitoren we de ruimte in besteedbaar inkomen van 
huishoudens: houden huishoudens voldoende over om in een basispakket dan wel restpakket te 
voorzien? De MER wordt uitgevoerd door het Nibud.  
 
In de Planning & Control-cyclus monitoren we het gebruik regelingen. Tevens zeggen we iets 
over het bereik van huishoudens met ons minimabeleid ten opzichte van de totale geschatte 
huishoudens met sociaal minimum in Nijmegen. In het specifiek bereiken van de prioritaire 
doelgroepen wordt niet voorzien. 
 
Vraag 
38. Onder 'wat gaan we anders doen'  staat dat er in 2015 eenmalig  € 500.000 
ontwikkelingskosten voor de minimapas zijn opgenomen. Vanaf 2016 zie je € 500.000 extra voor 
minimabeleid schuldhulpverlening. Klopt het dat die € 500.000 investeringskosten voor de pas 
worden betaald van het daadwerkelijke minimabeleid/schuldhulpverlening (armoedebestrijding)? 
Met andere woorden dat als die pas niet zou worden ontwikkeld die € 500.000 ingezet zou 
worden voor werkelijke armoedebestrijding?  

Antwoord 
Ja, in het coalitieakkoord hebben we € 5 ton eigen gemeentelijke middelen beschikbaar gesteld. 
In 2015 hebben we deze middelen bestemd voor de ontwikkeling van een Nijmegenpas. Tevens 
zal een deel van het geld ingezet moeten worden voor de uitvoering van de pas. Een voornaam 
doel van een Nijmegenpas is het nog toegankelijker en transparanter maken van de 
minimaregelingen. Vanaf 2016 zijn de gemeentelijke middelen bestemd voor armoedebestrijding. 
We willen de pas juist inzetten om te gaan doen aan “werkelijke” armoedebestrijding. De 
verwachting is dat door het stroomlijnen van allerlei regelingen meer geld bij de doelgroep 
terechtkomt.  
 
Vraag 
39. Vanaf 2015 zie je een stijging van het armoedebudget. Is dit gebaseerd op de verwachte 
stijging van armoede? Of is die verwachte stijging sterker/minder. Met andere woorden, houdt die 
stijging van het budget gelijke tred met de verwachte stijging van de vraag naar 
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armoedebestrijding? 

 Antwoord 
De stijging is gebaseerd op verwachtte extra Rijksmiddelen. De onderbouwing van de extra 
Rijksmiddelen is ons niet bekend. De stijging van het budget hangt ook samen met overheveling 
van taken naar de gemeente en een maatwerkvoorziening voor chronisch zieken.  
Minimaregelingen zijn open einde-regelingen. 
 
 

 Mobiliteit 
Vraag 
40. We verminderen het budget verkeersmaatregelen met € 250.000. Wat gebeurt er dan niet 
meer? 

Antwoord 
Dit geld zetten we als extra budget in bij subsidies voor de aanleg van o.a. fietsroutes en OV-
maatregelen en voor het ‘werk met werk maken’ samen met het programma Openbare Ruimte: 
als er asfaltvernieuwing op een wegvak plaatsvindt, proberen we vanuit Mobiliteit extra geld toe te 
voegen voor een duurzaam veilige inrichting. Op die manier is bijvoorbeeld de herstructurering 
van de st Jacobslaan tot stand gekomen. Met name het ‘werk met werk maken’ zal minder vaak 
kunnen door het wegvallen van dit budget.  
 
Vraag 
41. Het college is voornemens extra te investeren in de bereikbaarheid van de stad met het 
OV. Op pag.  73 wordt bij indicatoren aangeven dat het college geen ambitie formuleert op het 
gebied van het aandeel OV woon-werkverkeer en de tevredenheid met het OV.  Kunt u aangeven 
waartoe de extra investeringen in het OV moeten dienen en wordt daar ook een meetbare ambitie 
aangekoppeld? 

Antwoord 
Er is geen extra groeiambitie gedefinieerd omdat de tevredenheid over het openbaar vervoer al 
behoorlijk hoog is. Omdat het totale verkeer groeit en de bereikbaarheid per auto fors is verbeterd 
vanwege de opening van de Oversteek, is het gelijk houden van het aandeel OV in het woon-
werkverkeer ons inziens een reële doelstelling. De extra investeringen in het OV moeten ervoor 
zorgen dat het openbaar vervoer sneller, betrouwbaarder en toegankelijker wordt. Snelheid en 
betrouwbaarheid is voor alle buslijnen van belang, maar nog eens extra voor het Hoogwaardig 
Openbaar Vervoer (HOV). Sinds de introductie van de HOV-lijnen 300 en 331 is het aantal 
reizigers fors gestegen (tot wel 20 – 30%). De indicatoren komen nu vooral vanuit de 
binnenstadsmonitor, maar vanwege de introductie van de OV-chipkaart is nu ook veel betere data 
aanwezig over de ontwikkeling van het aantal reizigers en het aantal reizigerskilometers. In de 
voorbereidingen voor het volgende begrotingsproces zullen we uw Raad een voorstel doen over 
hoe deze data ingezet kunnen worden als indicatoren. 
 
Vraag 
42. Baten: waar komt het geld vandaan: Aan parkeerinkomsten hebben we in 2015 € 16 
miljoen geraamd (inclusief boetes) Kunt u aangeven hoeveel lasten er direct gerelateerd zijn aan 
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deze baten? 

Antwoord 
Alle lasten van het product parkeren zijn gerelateerd aan de baten van dit product. Deze hebben 
met name betrekking hebben op kort parkeren (zie vraag 44).  Voor 2015 zijn de lasten van het 
product parkeren in totaal € 15,5 mln.  Bij de besluitvorming over de begroting 2014-2017 heeft u 
de motie ‘Laat parkeren renderen’ opgesteld. In deze motie vroeg u ons om te onderzoeken of de 
lasten op het product Parkeren verlaagd konden worden en u hierover begin 2014 te informeren. 
Dat hebben we gedaan in de brief  "Reactie op de motie 'Laat parkeren renderen' "van 4 februari 
2014. In deze brief en bijbehorende notitie hebben we inzicht gegeven in de lasten en in onze 
bevindingen over mogelijke besparingen. 
 
Vraag 
42.A     In de voorliggende begroting lezen we dat “Het begrotingssaldo 2015 van het programma 
Mobiliteit is € 2,9 miljoen negatief (€ 17,0 miljoen baten minus € 19,9 miljoen lasten). Het gaat om 
het saldo van een positieve bijdrage van € 1 miljoen van het product Parkeren en de 
negatieve bijdragen van de producten Openbaar Vervoer € 1,3 miljoen en Verkeer € 2,5 miljoen.” 
We kunnen het positieve saldo van 1 miljoen voor parkeren niet verklaren. In de afgelopen jaren 
lagen de begrote (netto) inkomsten van het parkeerbedrijf rond de 3 miljoen. De reële (netto) 
inkomsten bedroegen de afgelopen jaren rond de 2 miljoen euro. 

In de vorige begrotingsbehandeling november 2013 is er een besluit genomen om dit gat te 
dichten: 

a. een bedrag van € 0,8 miljoen structureel toe te voegen aan het programma Mobiliteit om de 
lagere parkeeropbrengsten op te vangen 

Hoe waren de reële en begrote nette inkomsten voor de jaren 14-17 in de vorige begroting, hoe 
zijn deze nu in de begroting 15-18 en als daar verschillen in zijn, wat zijn hiervan de redenen 
(oorzaak, aanleiding, welke afweging is gemaakt)? 

Antwoord 
De constatering dat de begrote positieve bijdrage van het product parkeren gedaald is klopt. De 
begrote baten en lasten periode 2010 – 2017 van dit product blijken uit onderstaande tabel: 
 
  2010 2011 2012 2013 2014 2015 2016 2017 
Lasten -10,8 -11,2 -11,8 -13,9 -16,1 -15,5 -15,3 -15,2 
Baten 12,9 13,5 13,5 16,2 17,8 16,5 16,5 16,5 
Saldo 2,1 2,2 1,8 2,3 1,7 1,0 1,2 1,3 

 
Nb. Deze begrotingscijfers zijn excl. besluitvorming najaarsnota 2014 en Stadsbegroting 2015.   
 
De bedragen zijn niet zonder meer vergelijkbaar door incidentele posten. Zo is het begrote saldo 
over 2013 incl. € 1 mln schadevergoeding Taxameter vanwege niet functionerende 
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parkeerautomaten en het begrote saldo over 2014 incl. € 1,4 mln bijdrage uit het 
bereikbaarheidsfonds voor de aanschaf van de parkeerplaatsen Plein 44. En verder verwachten 
we over 2014 een voordeel op het product parkeren. Dit voordeel, dat we bij de Najaarsnota 2014 
verwerken is nog niet in bovenstaande cijfers meegenomen.  Zonder de incidentele posten en 
incl. de bijstelling in de Najaarsnota 2014 is het positieve saldo in 2013 en 2014 ongeveer 1 mln. 
Het begrote positieve saldo schommelt hiermee in de periode vanaf 2013 rond € 1 mln. In de 
jaren daarvoor was dit ongeveer € 2 mln.      
 
Belangrijkste oorzaak van de afname van de positieve bijdrage is het feit dat we bij de 
Perspectiefnota 2014 en bij de Stadsbegroting 2014 de begrote parkeeropbrengsten vanaf 2014 
met respectievelijk € 1,4 mln. en € 0,8 mln., in totaal dus € 2,2 mln., neerwaarts hebben 
bijgesteld.  Deze bijstelling was noodzakelijk in verband met de effecten van de recessie, 
toename van internetaankopen, lagere automobiliteit en toenemende fietsmobiliteit en een lagere 
bezettingsgraad van de Keizer Karelgarage. De begroting is met deze bijstelling op een 
realistisch niveau gebracht. 
 
 
Vraag 
43. Volgens beslispunt 7k wordt het budget voor parkeerinkomsten vanaf 2015 structureel 
verhoogd met 0,2 miljoen. Recent, bij de Stadsbegroting 2014-2017, is dit bedrag juist structureel 
verlaagd met 0,8 miljoen. Kunt u een meerjarig overzicht geven van de gerealiseerde 
parkeeropbrengsten, plus de verwachte ontwikkeling hiervan de komende jaren? 

Antwoord 
In onderstaande tabel hebben we de omzet kort parkeren, vergunningen en verkeerboetes 
opgenomen. Het gaat om de gerealiseerde omzet over 2010 tot en met 2013 en om de prognose 
voor 2014 en 2015. Deze zijn gebaseerd op de begrotingscijfers inclusief de aanpassingen die we 
in het coalitieakkoord (verlaging van de parkeerinkomsten met 0,25 mln voor beperking tijden 
avondparkeren en met 0,15 mln in verband met afschaffing tarief rustige koopzondag) hebben 
gedaan en die we in de najaarsnota 2014 en de stadsbegroting 2015 voorstellen.    
 

in € * mln. 
Realisatie 

2010 
Realisatie 

2011 
Realisatie 

2012 
Realisatie 

2013 

Begroot 
2014 (incl 
Njn 2014 

en SB 
2015) 

Begroot 
2015 (incl 
Njn 2014 

en SB 
2015) 

Kort parkeren 
              
9,6  

            
10,2  

              
9,8  

            
11,1  

            
12,9  

            
12,4  

Vergunningen 
              
1,7  

              
1,9  

              
1,9  

              
1,7  

              
2,0  

              
2,0  

Parkeerboetes 
              
1,1  

              
1,4  

              
1,0  

              
1,7  

              
1,3  

              
1,6  

Totaal 
            
12,4  

            
13,4  

            
12,7  

            
14,4  

            
16,2  

            
16,0  

 

De parkeeromzet laat een positieve ontwikkeling zien. We verwachten in 2014 een omzet van in 
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totaal € 16,2 mln. Dat is een toename van ruim 30% ten opzichte van 2010. De totale omzet over 
2015 van € 16 mln. laat ten opzichte van 2014 een lichte daling zien. Dat komt omdat we ervan 
uitgaan dat de omzettoename in 2014 deels een tijdelijk karakter heeft. Er was dit jaar veel extra 
bezoekersaanwas door het winkelaanbod van Plein ‘44. De bezoekers lopen wellicht terug als de 
publiekstrekker Primark zich ook in omliggende steden vestigt (najaar 2014: Arnhem en Venlo ). 
Dit heeft een negatief effect op de parkeerinkomsten. 
 
 
 

 Onderwijs 
Vraag 
44. Op pag. 77 lezen we dat het percentage VSV in nagenoeg alle schooltypen daalt, 
behalve in de bovenbouw van het VMBO daar vind bijna een verdubbeling van het aantal VSV’ers 
plaats. Welke maatregelen onderneemt dit college om ook het percentage VSV in de bovenbouw 
van het VMBO te doen dalen? Wordt daarvoor actief samenwerking gezocht met partners in de 
stad en het onderwijs? 

Antwoord 
De tabel op p. 77 met de indicatoren 6 t/m 11 betreft de doelstellingen zoals wij deze zijn 
overeengekomen met het Rijk (zie ook onder de tabel). Ons streven is vanzelfsprekend om 
schooluitval zo veel als mogelijk te voorkomen. De realisatiecijfers uit 2013 (eerste kolom van de 
tabel) laten zien dat wij het gelukkig  op het VO al goed doen en vrijwel volledig voldoen aan de 
overeengekomen normen van het Rijk. Op de VO onderbouw en ook de Vmbo bovenbouw zitten 
we al (ruim) onder de doelstelling zoals wij deze zijn overeengekomen met het Rijk. Dit willen we 
uiteraard vasthouden en waar mogelijk nog verder verbeteren. Voor het VO geldt dat wij alleen 
nog op de bovenbouw Havo/VWO verder moeten dalen (van 0,6% naar minimaal 0,5%). Met 
name binnen het MBO moet echter nog een slag worden gemaakt, overigens is ook hier het VSV-
cijfer (sterk)dalende. Wij zullen hier de Raad -conform afspraak- nog separaat over informeren. 
 
Voor meer informatie over wat wij hier samen met de scholen en andere partners precies aan 
doen verwijzen wij naar de raadsinformatie notitie zoals deze eerder is aangeboden aan de 
raad(Informatienotitie VSV 18 december 2012) en het onderzoek voortijdig schoolverlaten van de 
Rekenkamer Nijmegen (3 mei 2013). 
 
Vraag 
45. Op pagina 78 staat dat de onderzoeksopdracht voor het programma Onderwijs i.v.m. een 
taakmutatie met 0,2 miljoen verlaagd kan worden. Er resteert dan een bedrag van ongeveer 3 
miljoen. Uit de tekst van de Stadsbegroting op pagina 78 (‘Het ziet er naar uit, dat we voor de 
korte termijn met de schoolbesturen tot overeenstemming zullen komen met een perspectief voor 
de langere termijn’) wordt niet duidelijk hoe deze bezuiniging wordt ingevuld. Wanneer ontvangt 
de Raad hier concrete voorstellen voor? 

Antwoord 
De gesprekken met de schoolbesturen zijn nog gaande. De Raad wordt voor 1 januari 2015 per 
brief geïnformeerd over de voortgang van de onderzoeksopdracht, inclusief de 
bezuinigingsvoorstellen. 
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 Openbare ruimte 
Vraag 
46. Kunt u aangeven hoeveel % van de straatverlichting in Nijmegen nu voorzien is van LED 
verlichting en wanneer we (met gelijkblijvend tempo) 100% halen? 

Antwoord 
We zitten nu op 7% LED verlichting in Nijmegen. Met een investering van structureel € 200.000 
per jaar is over 25-40 jaar in heel Nijmegen LED verlichting. De marges is zo ruim omdat deze 
afhankelijk is van de prijsontwikkeling.  
 
Vraag 
47. Is de applicatie Bel en Herstellijn voor burgers GRATIS te verwerven? 

Antwoord 
Ja. De app is te downloaden vanuit de Google Play Store en de appstore van Apple. De app is te 
vinden door te zoeken naar 'Bel&Herstel' (zonder spaties) of naar 'Nijmegen’. 
 
Vraag 
48. Voor mensen met een beperking in hun mobiliteit is de toegankelijkheid voor de openbare 
ruimte ook een recht. Hoe worden de knelpunten aangepakt bijv. Station en Plein 1944? Uit welke 
middelen wordt dat betaald? 

Antwoord 
We toetsen aan de voorkant alle projecten op toegankelijkheid aan de nieuwe richtlijnen voor in 
de openbare ruimte en het bouwbesluit 2008 voor de openbare gebouwen. Ook winnen we 
daarbij het advies in van de Werkgroep Integratie Gehandicapten (WIG). Voor bestaande 
knelpunten gaan we een oproep doen aan de bewoners in onze stad om de plekken te melden 
die de toegankelijkheid in de openbare ruimte belemmeren. Zij kunnen hun ideeën via de bel&-
herstellijn aangeven als het gaat om aan te passen zaken zoals op- en afritje en blinde geleide 
lijnen. Voor aanpassingen die meer impact hebben op de openbare ruimte kan de wijkbeheerder 
een rol vervullen. We gebruiken hiervoor bestaande middelen binnen het programma Openbare 
ruimte. 
  
We zijn nog in overleg met ING over de bestrating op Plein’44. Hoe het plein zal worden 
aangepakt, is onderwerp van gesprek; zodra hierover meer bekend is zal uw Raad worden 
geïnformeerd.  
  
In het coalitieakkoord hebben we extra geld vrijgemaakt voor het aantrekkelijker, toegankelijker 
en verkeersveiliger maken van het Stationsplein. Dit geld zullen we aanwenden voor knelpunten 
op het gebied van toegankelijkheid op dit plein. 
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 Sport en Accommodaties 
Vraag 
49. Het college schrijft m.b.t. de zwemvaardigheid van kinderen dat “we werken aan een 
betere benutting van het zwemfonds”. Kunt u aangeven wat u daar concreet mee bedoelt? Kunt u 
ook aangeven hoeveel kinderen er momenteel zonder voldoende zwemvaardigheid de 
basisschool verlaat en heeft u inzicht in de reden daarvan?  

Antwoord 
Met betere benutting van het zwemfonds doelen we op het informeren van de doelgroep over de 
mogelijkheden die het zwemfonds hen kan bieden. We denken dat we hierin nog een 
verbeterslag in kunnen aanbrengen en ontwikkelen hiervoor een communicatiecampagne. Uit 
landelijke gegevens blijkt dat 94% van de basisschoolverlaters zwemdiploma A in zijn of haar 
bezit heeft. Hierbij is er een sterk verschil tussen autochtone en allochtone kinderen, 96% om 
85%.  
 
Er is geen inzicht in de totale Nijmeegse basisschoolpopulatie. Uit een verkennende streekproef 
in Nijmegen onder negen scholen, waarvan acht in een stadsdeel met een lage sociaal 
economische status, blijkt dat van deze groep het aantal basisschoolverlaters met zwemdiploma 
A 91% is. Een eerste navraag (bij een selecte groep ouders) geeft een grote diversiteit aan 
redenen: ouders hebben geen trek in anderhalf jaar zwemles, het kind wil na diploma A een 
andere sport gaan doen, kind kan al zwemmen dus heeft geen zwemles nodig en financiële 
(on)mogelijkheden. 
 
Vraag 
50. U geeft aan dat er een combinatiefunctionaris wordt ingezet t.b.v. zwemvaardigheden van 
kinderen. Hoeveel fte? In welke vorm? 

Antwoord 
Het gaat om 1 FTE (18 uur per week). Wij zetten in op twee speerpunten:  
Een communicatiecampagne en twee specifieke zwemprojecten (pilots). De 
communicatiecampagne focust op 3 relevante onderdelen: 
1. We brengen het zwemfonds voor de minima onder de aandacht. 
2. We benadrukken het belang van zwemvaardig worden voor alle kinderen. 
3. We benadrukken het belang van herhalingsbezoeken om zwemvaardigheid te behouden. 
 
Vraag 
51. De gemeente ontwikkelt een regeling om investeringen in hockeyvelden mogelijk te 
maken, zodat de continuïteit van het sportaanbod wordt gegarandeerd. Wat houdt die regeling in 
en wanneer is die klaar? 

Antwoord 
De gemeente heeft een bedrag van ca. € 1,2 miljoen gereserveerd om de komende 4 jaar bij te 
dragen in de vervanging van kunstgrasvelden bij de drie hockeyverenigingen. Op dit moment 
vindt er overleg plaats met deze hockeyverenigingen op welke wijze de gemeente (o.a. fiscaal) de 
regeling het beste kan opzetten. De bedoeling is dat de eerste velden al in 2015 vervangen 
worden. Met de regeling maken we vervangingsinvesteringen mogelijk zodat hockey als 
breedtesport beschikbaar blijft. 
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Vraag 
52. Investering kunstgras Hockeyvelden: Er worden wisselende bedragen ingezet voor deze 
post. Waar zijn deze bijdragen op gebaseerd? Dat geldt ook voor de kunstgras voetbalvelden. 
Betreffen deze investeringen ook vervanging van de hockeyvelden die niet in gemeentelijk beheer 
zijn? 

Antwoord 
Voor de investeringen in de hockeyvelden is een totaal bedrag van 1.2 miljoen gereserveerd. Het 
bedrag is gebaseerd op de berekeningen van de 3 gezamenlijke hockeyclubs van de verwachte 
daadwerkelijke vervangingen op basis van de leeftijd en kwaliteit van de huidige velden. Er is 
sprake van wisselende bedragen omdat er in het ene jaar meer vervanging van velden moeten 
plaatsvinden dan in een ander jaar. De hockey en voetbal kunstgrasvelden zijn in verschillende 
jaren gerealiseerd. Hierdoor is er geen gelijkmatig beeld van vervangingsinvesteringen. 
 
De gemeente Nijmegen heeft geen hockeyvelden in beheer. De investeringen betreffen 
hockeyvelden die niet in gemeentelijk beheer zijn. Voor de gemeentelijke kunstgras voetbalvelden 
heeft ISA/Middelkoop onderzoek uitgevoerd. Gekeken is of de velden voldoen aan de 
gebruiksnorm van de KNVB. De gebruiksnorm betreft de minimale kwaliteitseisen (ondergrens) 
van kunstgrasvelden. Als deze minimale kwaliteitseisen niet gerealiseerd worden, mag het veld 
niet meer gebruikt worden voor competitiewedstrijden. Op basis van dit onderzoek zijn voor 2015 
vervangingen gepland. 
 
Vraag 
53. Kunt u ten aanzien van de Giro aangeven wanneer we een besluit kunnen verwachten 
over het wel of niet aandoen van Nijmegen tijdens dit evenement? 

Antwoord 
We verwachten dat hierover een besluit wordt genomen in het 1e kwartaal van 2015.  
 
Vraag 
54. Op blz. 26 zegt u “Als laatste is er nog een nadeel verwerkt dat bij ons optreedt als 
verhuurder van panden door de verschuiving van het OZB gebruikersdeel naar het OZB 
eigenarendeel; het gaat hier om structureel € 2 ton.’ Bij beslispunt h staat echter dat het vanaf 
2018 structureel 3 ton betreft.  

a. Wat is het juiste bedrag? 

De bedragen genoemd op blz. 26 van de Stadsbegroting (€ 2 ton structureel) en bij beslispunt h  
(€ 3 ton structureel) hebben een verschillende achtergrond die we als volgt kunnen toelichten:  
De € 2 ton is al in de begroting verwerkt en heeft te maken met de panden die wij verhuren aan 
het MKB en waarvoor langjarige contracten zijn afgesloten. Dit is het bedrag genoemd op blz. 26 
van de Stadsbegroting.  Beslispunt h is, voor een bedrag van € 3 ton structureel vanaf 2018, 
opgenomen om ook het resterende deel van het effect van de verschuiving OZB 
gebruikersdeel te verwerken in de stadsbegroting. Het betreft hier panden die wij verhuren aan 
gesubsidieerde instellingen. 
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b. Wat betekent dit concreet voor de lasten van sportverenigingen? 

Antwoord 
Voor verenigingen die gebruik maken van de gemeentelijke binnensportlocaties heeft dit geen 
effecten omdat de huurtarieven ongewijzigd blijven. Daar waar een sportvereniging zelf eigenaar 
is van een buitensportaccommodatie (clubhuis, kleedkamers, sportvelden) of sporthal wordt de 
hogere aanslag voor het eigenaarsdeel gecompenseerd door een lagere aanslag voor het 
gebruikersdeel.  
 
Vraag 
55. Meerjaren renovatie zwembaden: We investeren € 300.000 in Zwembad Dukenburg voor 
een betere exploitatie. Kunt u aangeven wat dit concreet betekent? 

Antwoord 
We onderzoeken nog welke maatregelen precies uitgevoerd zullen worden. We hebben de 
volgende maatregelen in overweging: 

- Vervanging WKK (verwarmingsinstallatie, waar zowel zwembad als wijkcentrum mee 
verwarmd worden). De huidige WKK is volledig afgeschreven en technisch gezien aan 
het einde van de levensduur. Voor een deel van de kosten van vervanging is geld 
gereserveerd in de onderhoudsbegroting van exploitant Sportfondsen Nijmegen. 

- Uitvoering noodzakelijke herstelwerkzaamheden, voor zover dat niet gedekt kan worden 
uit regulier onderhoudsbudget. Dit betreft de betonconstructie van het zwembad. 

- Isolatiemaatregelen, met als doel de energiekosten en het verbruik van aardgas te 
verminderen. Dit draagt ook bij aan een betere exploitatie. 

- Als er ruimte voor is qua budget, kunnen er ook maatregelen worden uitgevoerd om de 
aantrekkelijkheid van het zwembad te vergroten voor bezoekers. Door meer bezoekers te 
ontvangen, wordt de exploitatie beter. 

 
Vraag 
56. Aan het programma Sport en Accommodaties in 2016 een bedrag van € 0,02 miljoen en 
voor het jaar 2017 een bedrag van € 0,23 miljoen (reserveringen) toe te voegen voor het EK 
Vrouwenvoetbal. Op dit moment is Nijmegen reserve speelstad. Als Nijmegen niet als reserve 
wordt ingezet dan valt dit geld vrij. Vloeit dit bedrag dan weer terug naar het programma sport en 
accommodaties? 

Antwoord 
In de begroting was geld toegevoegd (reservering) voor het EK vrouwenvoetbal vanuit de 
algemene middelen. Indien Nijmegen niet als reserve wordt ingezet dan kan de raad besluiten 
deze middelen te her programmeren. 
 
Vraag 
57. Aan het programma Sport en Accommodaties in 2016 een bedrag van € 0,1 miljoen, in 
2017 een bedrag van € 0,2 miljoen en met ingang van 2018 structureel een bedrag van € 0,3 
miljoen toe te voegen voor de verschuiving van de OZB‐gebruikersdeel naar eigenarendeel. Op 
welke wijze raakt dit de begroting van sportverenigingen die eigenaar zijn van de 
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accommodaties/velden?  

Antwoord 
Zie antwoord op vraag 54. 
 
 

 Stedelijke ontwikkeling   
Vraag 
58. Wat is de huidige stand van zaken in het bestuurlijk overleg met de gemeente 
Lingewaard over de knip in de Vossenpelsestraat? 

Antwoord 
In het najaar van 2013 is het Bestuursconvenant door de portefeuillehouders van beide 
gemeenten ondertekend. Op basis daarvan is gezamenlijk de tracéverkenning van de 
Dorpensingel uitgewerkt en zijn de opties voor knip in de Vossenpelssestraat verkend. 
Lingewaard kan zich vinden in het treffen van maatregelen op de verbinding, maar hecht wel aan 
het handhaven van een verbinding tussen Bemmel en Lent. Wij zullen uw raad binnenkort (dit 
jaar) informeren over de stand van zaken rond de Dorpensingel, de knip en de (co)financiering.  
 
 

 Veiligheid 
Vraag 
59. In de begroting 2015-2018 wordt het aantal producten binnen het programma Veiligheid 
teruggebracht van 6 naar 3. Klopt het dat het college in de begroting 2015-2018 het zo heeft 
bedoeld dat de producten Proactie Preventie Preparatie BRW en Repressie/Nazorg BRW komen 
te vervallen en dat het product uitvoering programma integrale veiligheid wordt ondergebracht 
onder het product Orde en Veiligheid? 

Antwoord 
Per 1 april 2013 is de directie brandweer onder gebracht in de gemeenschappelijke regeling van 
de Veiligheidsregio Gelderland Zuid. Daarnaast heeft een aanpassing van het programma geleid 
tot een meer overzichtelijk geheel. Zo is zijn de producten ‘uitvoeringsprogramma Integrale 
Veiligheid’ en ‘openbare orde’ samengevoegd. Inhoudelijk is het programma niet fundamenteel 
veranderd. 
 
Vraag 
60. Het bedrag voor het programma Vergunningen en handhaving wordt verlaagd. Wat is de 
reden voor het verlagen van het bedrag dat is begroot voor het programma Vergunningen en 
handhaving, zijnde € 600.000,- lager dan het bedrag dat werd begroot voor 2014, en zijnde € 
400.000,-- lager dan het bedrag dat door het vorige college werd begroot voor 2015? 

Antwoord 
De wijziging van deze bedragen heeft alles te maken met de administratieve verwerking van de 
samenvoeging van de producten. Er is geen sprake van een beleidswijziging, noch een verlaging 
van de middelen in dit verband. 
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 Wijkontwikkeling 
Vraag 
61. Door combinatie van zelfbeheer van speeltuinen wordt de burger inderdaad meer 
betrokken, maar worden er bewoners opgeleid tot BHVer(ster)  in verband met wettelijke eisen 
aan speeltuinveiligheid? Hoe wordt dat betaald? 

Antwoord 
De veiligheid van de speeltoestellen wordt door ons altijd gecontroleerd, conform de wettelijke 
voorschriften. Het zelfbeheer zoals we dat nu kennen bestaat eruit dat ouders poorten openen en 
weer sluiten (sleutelbeheer) of incidenteel een kijkje komen nemen of een activiteit organiseren in 
de speeltuin. Tijdens de drukbezochte uren in de speeltuinen zetten we zoveel mogelijk 
professioneel toezicht in. 
 
Vraag 
62. In Oudwest en Dukenburg is er sprake van selectieve woningtoewijzing, door middel van 
screening. Wie betaalt dat? 

Antwoord 
Indien er gekozen wordt om met screening te werken (in Oud West wordt de noodzaak hiertoe 
onderzocht) (over de overige gebieden bent u reeds geïnformeerd n.a.v. de zgn. Rotterdamwet: 
Kolpingbuurt, Kop van Tolhuis, Teersdijk en Ackerbroekweg) dan zijn hieraan geen kosten voor 
de gemeente verbonden.  Na bestuurlijk akkoord, wordt dit in een convenant tussen 
woningcorporatie en politie geregeld en zijn de kosten (uren) voor eigen rekening van die 
organisaties. 
 
Vraag 
63. “We ondersteunen de vrijwilligers van de wijkmedia”. Hoe ziet deze ondersteuning eruit? 
(Nijmegen-Noord) 

Antwoord 
De wijkmedia in Nijmegen Noord bestaan uit de wijkbladen Benerweer en Lentste Lucht en uit de 
digitale pagina’s van de benerweer.nl en lentselucht.nl. We hebben gezorgd dat de vier 
verschillende redacties, die elkaar niet kenden en niet met elkaar samenwerkten bijeen zijn 
gebracht. Doel:  kennis maken,  ervaringen uitwisselen,  om de samenwerking te verbeteren en 
het bereik van de websites te vergroten. Dit proces zetten we voort in 2015. Ook ondersteunen 
we de wijkmedia waar nodig met subsidie en met hand-en-span-diensten, zoals het laten drukken 
van folders, het regelen van interviews met wethouders, het doorsturen van interessante filmpjes 
over de wijk. 
 
Vraag 
64. “We geven aandacht aan het ‘verhaal van Lent’  en bieden ruimte en faciliteiten om de 
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geschiedenis van het gebied en haar bewoners te laten leven voor nieuwe bewoners”. Hoe zien 
deze faciliteiten eruit en welke investeringen doet u hiervoor? (Nijmegen-Noord) 

Antwoord 
De verhalen van oorspronkelijke bewoners van Lent en de geschiedenis van het gebied zijn - van 
waarde voor hen zelf en voor nieuwe bewoners. Deze verhalen zorgen voor meer verbinding 
tussen oorspronkelijke en nieuwe bewoners. Er zijn al activiteiten vanuit dezelfde gedachte 
ontstaan. (bijv. stg Coboom, die een beperkte subsidie ontvangt vanuit het wijkbudget). Een 
student van de universiteit van Wageningen doet onderzoek naar de beleving van oude en 
nieuwe bewoners van Lent. Zijn onderzoek wordt besproken met de wijkraad Lent.  Mogelijk leidt 
dit tot nieuwe plannen. Samen met de bewoners willen we bekijken hoe dit idee verder wordt 
ingevuld. Als het tot concrete plannen komt, wordt ook duidelijk wat de kosten zijn. Naar 
verwachting niet meer dan € 5.000. 
 
Vraag 
65. Kamerbreed wordt gefaciliteerd. Kunt u aangeven hoe? (Nijmegen-Oost) 

Antwoord 
Kamerbreed is een  samenwerkingsverband van georganiseerde bewonersgroepen uit de 
negentiende eeuwse schil (Altrade, Centrum, Bottendaal, Hunnerberg en Hengstdal), die zich 
bezighouden met de effecten van verkamering. Het platform heeft een subsidie ontvangen voor 
de publiciteitskosten en kan zo nodig, als gebiedsgebonden bewonersorganisatie,  een beroep 
doen op een subsidie voor organisatiekosten. Vertegenwoordigers van het platform kunnen 
aanspreekpunt zijn voor acties als Pimp je Voortuin. Een nieuwe actie is in voorbereiding, nu 
uitgaande van de bewoners zelf. We ondersteunen desgevraagd als verbinding nodig is met 
andere gemeentelijke organisatieonderdelen. 
 
Vraag 
66. U schrijft over de inzet van een (tijdelijk) professionele kwartiermaker voor het nieuwe 
voorzieningscentrum Biezantijn. Wat zijn de kosten van deze kwartiermaker? Waarom wordt de 
kwartiermaker slechts tijdelijk ingezet? (Nijmegen-Oud-West) 

Antwoord 
De kwartiermaker ( waarschijnlijk geleverd door HAN afdeling CMV in de Honig in combinatie met 
cultureel ondernemersnetwerk Nijmegen (COEN) ) krijgt opdracht om voor de periode van 1 jaar 
samen met de programmaraad ( bewoners) en beheerder van VSA van de Biezantijn te komen 
tot aantrekkelijke naar buiten toe gerichte programmering, voor alle doelgroepen, 
communicatieplan, relatie met overig cultureel en ruimte biedend aanbod in de wijk ( waaronder 
Honig), potentiële vraag in de wijk actief opvragen, daarop inspelen en faciliteiten ( denk aan 
apparatuur en catering voor wijkactiviteiten) van de Biezantijn meer naar de wijk toe ‘vermarkten’. 
Het is tijdelijk omdat deze taken daarna door onze afdeling VSA samen met bewoners verder 
opgepakt kunnen gaan worden. Het gaat om een veel actievere rol dan nu door beheer kan 
worden ingevuld.   Voor de kosten hiervan is vanuit Wijkmanagement budget Oud west hiervoor € 
15.000 beschikbaar. 
 
Vraag 
67. Kunt u aangeven hoe u de activiteitencommissie de Grondel stimuleert en welke beoogde 
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effecten u nastreeft? (Nijmegen-Duke burg) 

Antwoord 
Wij geven een bescheiden activiteitensubsidie. Activiteiten die onder meer plaatsvinden: sjoelen, 
kaarten, bloemschikken, biljarten, internationale vrouwengroepen, fitness (in overleg met 
nabijgelegen fysiotherapeut)  in groepsverband en individueel, gezamenlijk eten, cursussen,  etc.. 
Ook is er een witte boekenkast. Er wordt gekeken of er meer samenwerking mogelijk is met het 
naastgelegen grote winkelcentrum. We hebben ervoor gezorgd dat de bewoners vanuit t 
zelfbeheer de benodigde cursussen voor sociale hygiëne, etc. konden doen. We beogen bij te 
dragen aan de zelfredzaamheid van voornamelijk oudere buurtbewoners door hen een huiskamer 
en een activiteitenplek te bieden, bewoners met elkaar in contact te brengen op hun hobby/passie 
(puzzelen, lezen, kaarten, etc.), aanbod door bewoners zelf  te creëren (wie wat wil, kan het zelf 
komen organiseren), aansluiting te zoeken met jongere doelgroepen (Zwanenkids) en de 
gezondheid te bevorderen (fitnessactiviteiten). 
 
Vraag 
68. U schrijft dat er een subsidie komt voor bewoners die de geschiedenis van de wijk 
zichtbaar willen maken. Kunt u aangeven hoe hoog de is voor de bewoners die de geschiedenis 
van de wijk zichtbaar willen maken? (Nijmegen-Lindenholt) 

Antwoord 
Er is inmiddels  een aanvraag binnengekomen vanuit het initiatief ‘Lindenholt Maakt Geschiedenis 
die o.a.  informatiepanelen betreft en bewegwijzering. De begroting bedraagt € 13.000,-. De 
hoogte van de subsidie is nog niet vastgesteld. 
 
 

 Wonen 
Vraag 
69. Op dit moment worden de woningen in de begroting onderverdeeld in de volgende 
categorieën: woningen nieuwbouw, woningen bestaande stad, woningen Waalsprong, goedkope 
huurwoningen, goedkope koopwoningen, sloop, studenteneenheden en zorgwoningen. Kunt u de 
categorieën nieuwbouw, bestaande stad en Waalsprong verder onderverdelen in aantallen 
goedkope/middeldure/dure huurwoningen en goedkope/middeldure/dure koopwoningen? 

Antwoord 
Ja,  het is mogelijk. Maar kijken in de toekomst is heel moeilijk. Plannen schuiven door, 
veranderen van prijscategorie etc. etc.. Gelukkig hebben we voor de komende jaren een 
overschot aan plannen op de plank liggen. Dat betekent dat er altijd voldoende gerealiseerd kan 
worden. Maar welke projecten precies wel of geen doorgang vinden is voor ons moeilijk van te 
voren in te schatten. Hierbij gaat het met name om plannen in de koopsector. Wordt er goed 
verkocht, wordt er toch een ander product ontwikkeld, wordt er toch een belegger  gezocht (en 
gevonden).  Dus de waarde van de toevoeging van meer cijfers is gering. Uiteindelijk is voor de 
begroting het (netto) aantal het meest belangrijk. Daarom is deze keuze gemaakt. 
 
Vraag 
70. De ambitie ‘versnelling van de woningbouw’ (Waalsprong) wordt concreet vertaald in de 
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planning om vanaf 2016 600 kavels te verkopen per jaar, in plaats van de huidige 400. In de 
vigerende GREX is sprake van een groei naar 500 kavels (2016 en 2017) en daarna zelfs 660 
kavels per jaar. Kunt u de versnellingsambitie concreet afzetten tegen de huidige planning? En 
wanneer vindt de versnelling zijn vertaling in een nieuwe GREX? 

Antwoord 
Op dit moment onderzoeken we hoe we de gewenste versnelling van de uitgifte van woonkavels 
(en daarmee versnelde realisatie van woningen) kunnen vormgeven. Begin 2015 wordt een plan 
van aanpak gepresenteerd voor de versnelling, tegelijk met het plan van aanpak Hof van 
Holland/deel Broodkorf. Na markttoets van de geconcretiseerde ambitie en gesprekken met 
potentiële partners worden de (financiële) consequenties van de (mogelijke) versnelling in beeld 
gebracht. Na Q3 2015 presenteren we een ambitiedocument/ontwikkeldocument met de koers 
voor versnelling en invulling van de plangebieden Hof van Holland/deel Broodkorf.   
Uit het ambitiedocument/ontwikkeldocument zal blijken of een versnelling mogelijk is. Dan kan 
ook het effect hiervan op de grondexploitatie in beeld worden gebracht. De versnelling zal niet 
eerder dan eind 2015 zijn vertaling krijgen in een nieuwe GREX. 
 
 

 Zorg en Welzijn  
Vraag 
71. Een van de indicatoren van het product publieke gezond is de indicator 'volwassen 
inwoners dat zich gezond voelt (lage opleiding). In 2013 was het doel 50%. En in 2017 is een 
lichte stijging te zien. Waarop is die 50% gebaseerd en welke instrumenten worden ingezet om dit 
te verhogen?   

Antwoord 
Het percentage 50% in 2013 is realisatie. In 2013 voelt 50% van de mensen met een lage 
opleiding zich gezond. In 2017 staat een + dat betekent dat het doel is dat het percentage 
mensen met een lage opleiding dat zich gezond voelt in 2017 hoger is.  
 
De inzet van het gezondheidsbeleid is vooral gericht op groepen mensen die een slechtere 
gezondheid hebben, in het bijzonder mensen met een lage sociaaleconomische status (ses).  Dit 
doen we onder andere door de inzet van gezondheidsmakelaars op school en in 
achterstandswijken die op allerlei manieren bezig zijn met het stimuleren van bewegen en een 
gezonde leefstijl. Verder is er een gericht programma rondom gezond ouder worden en wordt in 
de wijk gericht gewerkt aan versterken van de mentale gezondheid via preventie activiteiten en 
samenwerking met de praktijkondersteuner GGZ van de huisarts. 
 
 
Vraag 
72. Bij programma zorg&welzijn zien we niet de kosten/budget van de SWT terug. Kan het 
college die kosten voor ons inzichtelijk maken, ook de subsidie vanuit de W4 (personeel 
aanleveren)? Dus het totale pakket.  

Antwoord (op vraag 72 én 73) 
De exploitatiekosten van de negen Stips en de Info- en advieslijn komen uit op € 1.198.200 per 
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jaar. Het Inter-lokaal, NIM, Swon, MEE en de gemeentelijke afdeling Zorg (Loket Zorg en Wonen, 
Sociaal raadslieden) leveren vanuit de reguliere subsidies en -budgetten de benodigde 17,5 fte 
inzet. De niet-salarisgebonden kosten (vrijwilligers-, huisvestings- en facilitaire kosten) worden 
door de deelnemende partners binnen de eigen begroting gerealiseerd.  
 
De kosten voor de sociale wijkteams bedragen  conform het concept-exploitatieplan € 5,2 mln., 
wat neer komt op gemiddeld € 475.000 per team. De grootste kostenpost is natuurlijk de 
personele inzet, € 4.3 mln. (62 fte, tegen een gemiddelde kostprijs van € 70.000). Deze kosten 
zitten versleuteld in de budgetsubsidie met de welzijnsorganisaties (W4, MEE), de gemeente 
(inzet medewerkers bureau Wmo),  maar worden deels ook bekostigd door de zorgverzekeraar 
(wijkverpleging). Daarnaast zijn er niet direct aan de productie gerelateerde  kosten (teamleiding, 
management, ondersteuning, huisvesting, overige kosten)  
 
De kosten van de regieteams beperken zich tot de inzet van gemeentelijke regisseurs (3,5 fte) en 
een klein werkbudget, tezamen € 320.000. Daarnaast zitten in de budgetsubsidie aan het NIM 
kosten voor de inzet van casemanagers en gezinscoaches ad € 365.000. In totaal dus € 685.000.  
 
Binnenkort stellen we de offerte van de W4 voor 2015 vast, inclusief de bijdrage van MEE. In de 
offerte laten de welzijnsorganisaties zien welk deel van de reguliere subsidie in 2015 wordt 
ingezet voor respectievelijk de STIPs, de Sociale Wijkteams en de regieteams. We zullen uw raad 
voor het eind van het jaar informeren over de budgetafspraken met de welzijnsorganisaties, 
inclusief de bijdrage aan de onderdelen van de lokale toegangspoort. 
 
Naast de kosten van de lokale toegangspoort zelf, zijn er in 2015 ook kosten begroot voor de 
gemeentelijke projectorganisatie, belast met de ontwikkeling van de sociale wijkteams. Deze 
kosten bedragen € 640.000. Dit betreft vooral  personele kosten voor de projectmanager en 
kwartiermakers en incidentele extra ontwikkel- en uitvoeringscapaciteit  voor 2015.  
 
Vraag 
73. Wat zijn de kosten van de lokale toegangspoort: STIP, Sociaal wijkteam en de regie 
teams? 

Antwoord 
Voor de beantwoording van deze vraag: zie het antwoord op vraag 72. 
 
Vraag 
74. Welke budgettaire verschuiving moet daarvoor plaats vinden? Welke zorg onderdelen 
moeten daardoor met minder budget uitkomen en hoeveel dan? 

Antwoord 
De nieuwe werkwijze in de Stips en de Sociale Wijkteams betekent voor de deelnemende 
partners vooral het anders organiseren van bestaand werk. In die zin vindt er geen budgettaire 
verschuiving plaats en zijn er geen onderdelen van zorg en welzijn die het met minder budget 
moeten doen.  
 
Wel is het zo dat in de overgangsperiode sprake is van extra druk op de welzijnspartners. Dit is 
ook de reden dat in 2015 de gemeentelijke projectorganisatie, in afgeslankte vorm, nog blijft 
voortbestaan. Daarnaast brengt het anders organiseren op het niveau van de wijk op korte termijn 
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frictiekosten met zich mee en zal de nieuwe werkwijze en toeleidingstaak extra inzet vergen. Voor 
de toegangspoort  hebben we  daarnaast  een percentage van de nieuwe zorgmiddelen voor 
Jeugd en AWBZ afgezonderd ( 1% regionaal en 1% lokaal). Momenteel brengen we met de 
deelnemende partners de extra inzet en kosten in kaart. Voor het eind van het jaar zullen we uw 
raad informeren over de uitkomsten hiervan. Voor de realisatie van de STIPs heeft het college 
begin 2014 reeds € 160.000 frictiekosten toegekend.   
 
Vraag 
75. Welke indicatoren hanteert het college met betrekking tot diversiteit? 

Antwoord 
Het college stuurt met betrekking tot diversiteit op de doelen: participatie en gelijke 
toegankelijkheid van voorzieningen. Daarbij richten we ons met name op de voorzieningen Zorg 
en Welzijn en de voorzieningen Werk en Inkomen. In de opdrachtverlening 2015 in het kader van 
de Wmo is diversiteit reeds als gunningscriterium opgenomen. Hierbij wordt rekening gehouden 
met het aanbod voor de diverse doelgroepen en de aandacht voor communicatie en 
deskundigheid van personeel dat werkt met verschillende doelgroepen. 
 
In de begroting van 2014 is onder meer gebruik gemaakt van de volgende indicatoren: 

- het percentage inwoners van Turkse, Marokkaanse en overige niet-westerse afkomst dat 
vrijwilligerswerk doet. 

- het percentage inwoners in de stadspeiling dat aangeeft dat homo’s en lesbiennes hun 
eigen leven moeten kunnen leiden. 

In 2015 willen we komen tot een evaluatie en herziening van de indicatoren, aansluitend op de 
genoemde doelen van het beleid.  
 
 

Paragrafen  

 Lokale heffingen 
Vraag 
76. Verschuiving OZB maatregel: Huurders die ook subsidie ontvangen hebben een voordeel 
vanwege deze verschuiving. Kan het college aangeven hoe groot het financiële voordeel is? 

Antwoord 
We gaan er van uit dat hier de verschuiving van OZB gebruikers naar OZB eigenaren voor de 
niet-woningen bedoeld wordt en derhalve de bedrijven die huren. Bij deze verschuiving ontstaat 
een voordeel voor alle huurders van niet-woningen, ongeacht of ze subsidie ontvangen of niet. 
Het financiële voordeel is in principe wel in beeld te brengen, echter dit kost veel tijd. Er moet 
informatie uit 2 verschillende softwaresystemen samengebracht worden. Dit kan niet direct met 
een geautomatiseerde koppeling en moet derhalve handmatig gebeuren. 
 
 
Vraag 
77. De verschuiving van het gebruikersdeel van de OZB voor niet-woningen naar het 
eigenarendeel levert volgens het Coalitieakkoord structureel 0,5 miljoen per jaar op (p. 35 
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Coalitieakkoord). Aan de andere kant zijn er ook extra kosten voor de gemeente als eigenaar van 
niet-woningen. Volgens beslispunt 7h van de Stadsbegroting kost dit de gemeente structureel € 
0,3 miljoen. Kunt u het totale effect (voor- en nadelen) van de verschuiving voor ons op een rij 
zetten? 

Antwoord 
Als gevolg van het wegvallen van de OZB voor gebruikers bij de niet woningen hoeft er geen 
rekening meer gehouden worden met leegstand. Dit levert € 0,5 mln op. Daarnaast heeft deze 
maatregel ook effect op de gemeente als eigenaar van niet-woningen. Dit kost de gemeente per 
saldo € 0,3 mln. De resterende € 0,2 mln voordeel is reeds in de begroting verwerkt, waardoor 
per saldo voordeel op € 0,- uitkomt. 
 
Vraag 
78. Afvalstoffen: Kunt u aangeven hoeveel groene en rode zakken er per jaar worden 
verkocht en wat de directe opbrengst daarvan is voor de Gemeente? En kunt u ook aangeven 
hoeveel gratis zakken voor plastic afval er per jaar worden uitgegeven? 

Antwoord 
In onderstaande tabel zijn de antwoorden op uw vragen overzichtelijk weergegeven: 
 

raming aantal verkochte groene zakken 
 

 2,7 mln  
raming aantal verkochte rode zakken 

 
 0,2 mln  

raming aantal gratis zakken voor plastic afval 
 

 5,0 mln  
directe opbrengst van verkoop 

  

  
groene zakken (€ 0,93 p.zk.)  € 

 
2.511.000  

  
rode zakken (€ 0,62 p.zk.) € 

     
124.000  

 
 
Vraag 
79. De Afvalstoffenheffing inclusief de groene zak 2014 heeft hierdoor een 
kostendekkendheid van 50% bereikt. Kunt u aangeven hoe zich dit verhoudt. Dus hoeveel draagt 
de groene zak bij aan het dekkend maken van de afvalstoffenheffing? 

Antwoord 
Van de 50% draagt de groene zak 19% bij aan de kostendekkendheid. De resterende 31% wordt 
bijgedragen door de afvalstoffenheffing. 
 
Vraag 
80. Wat is per genoemde categorie het totaal bedrag aan afvalstoffenheffing in 2014 en in 
2015? Wat is per categorie het gemiddelde bedrag aan afvalstoffenheffing per woning in 2014 en 
2015? 

Antwoord 
Per categorie is er geen totaalbedrag te geven.  Zie antwoord op vraag 86. Afvalstoffenheffing 
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wordt per huishouden aangeslagen, dat staat in feite los van de woning waar het betreffende 
huishouden in woont. Voor 2014 betaalt een eenpersoonshuishouden € 72,65 en een 
meerpersoonshuishouden € 92,72. In 2015 zal dat respectievelijk € 56,87 en € 69,60 zijn. 
 
Vraag 
81. Rioolheffing: Met het verhogen van deze aftoppingsgrens gaat ongeveer 3% van de 
bedrijven € 1.129,‐ meer betalen. Kunt u aangeven om welke bedrijven dit gaat? Welke panden 
zijn er meer dan 4 mln WOZ waard en zijn daar ook panden bij die in gemeentelijk bezit zijn? En 
hoeveel brengt dit concreet op? 

Antwoord 
Nee, we mogen vanuit onze geheimhoudingsplicht (art. 67 AWR) geen namen noemen van 
bedrijven waar het om gaat. Deze informatie mag niet verstrekt worden. Bij de panden met een 
waarde van € 4 mln of meer zitten ook panden in eigendom van de gemeente. De panden met 
een waarde van € 4 mln of meer leveren in totaal € 484.000,- aan rioolheffing op; hiervan betaalt 
de gemeente zelf € 61.000,-, wat ruim € 23.000,- meer is dan voorheen. 
 
Vraag 
82. Kwijtschelding: “In de begroting 2015 is ten behoeve van het verlenen van kwijtschelding 
van afvalstoffenheffing een bedrag van bijna € 5 ton opgenomen”. Betreft dit alleen de 
kwijtschelding afvalstoffenheffing of ook de tegemoetkoming voor het gebruik van de groene 
zakken. Zo ja, kunt u dan aangeven wat er jaarlijks betaald wordt aan tegemoetkoming. Zo nee, 
kunt u dit bedrag dan splitsen? 

Antwoord 
Hierin zit ook de tegemoetkoming voor groene zakken. Dit is op begrotingsbasis ongeveer  
€ 85.000,-.  
 
Vraag 
83. Op pagina 131 van de begroting staat een tabel met de ontwikkeling van de lasten voor 
woningen van 2014 naar 2015. Kunt u aangeven hoe deze ontwikkeling is voor 2016 en 2017? 

Antwoord 
Ja, we hebben dit uitgewerkt in de beantwoording van de motie “Wat betekent het voor u?II”.  De 
brief met de beantwoording wordt u op korte termijn toegezonden. 
 
 
Vraag 
84. De tabel omvat 'goedkopere woningen', 'gemiddelde woningen' en 'duurdere woningen'. 
Wat zijn van deze categorieën de grenswaarden? Wat is de gemiddelde waarde per genoemde 
categorie? Wat is het aantal woningen per bovengenoemde categorie? Wat is het percentage van 
het totaal aantal woningen per bovengenoemde categorie? Wat is het gemiddeld bedrag van de 
WOZ-waarde per bovengenoemde categorie? Wat is het gemiddelde WOZE-bedrag per 
genoemde categorie voor 2014 en voor 2015? En voor 2016-2018? Wat is het totaal aan OZB-
opbrengsten per categorie voor 2014 en voor 2015? En voor 2016-2018? 
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Antwoord 
De (WOZ-) waarde per categorie is als volgt: € 138.555,- voor een goedkope woning, € 181.261 
voor een gemiddelde woning en € 288.657,- voor een duurdere woning. In de stadsbegroting 
hanteren we deze waardes als voorbeeld. Ze komen overeen met de gemiddelde waarden. Er 
zijn echter geen grenswaarden bepaald, waardoor er geen aantallen, percentages en 
totaalopbrengsten per categorie gegeven kunnen worden.   
 
Het bedrag wat er per categorie aan OZBE aangeslagen wordt ziet er voor de jaren 2014 t/m 
2017 als volgt uit: 
 

Categorie OZB 2014 OZB 2015 OZB 2016 OZB 2017 

Goedkopere woning  €         305  
 €         
334  

 €         
358   €         380  

Gemiddelde woning  €         399  
 €         
437  

 €         
468   €         497  

Duurdere woning  €         636  
 €         
697  

 €         
746   €         791  

 
 
Vraag 
85. Is het juist dat ook eigenaren van woningen onder de twee ton gaan meebetalen aan de 
verschuiving van de afvalstoffenheffing? 

Antwoord 
Ja, dat is juist. Iedere woningeigenaar gaat meer aan OZB betalen. Echter er wordt ook geen 
afvalstoffenheffing meer betaald. De eigenaar van een woning met een gemiddelde WOZ-waarde 
betaalt als gevolg van deze woonlastenverschuiving niet meer aan woonlasten. Wel stijgen de 
woonlasten als gevolg van eerder genomen maatregelen en door indexatie van de tarieven. 
 
Vraag 
86. Het verschil tussen het nominale bedrag aan lasten bij 'gemiddelde woningen' en 
'duurdere woningen' is vrij groot. Is er nog een tussencategorie? 

Antwoord 
In de Stadsbegroting kennen wij geen andere categorie. Inzicht in de woonlasten van een woning 
met iedere willekeurige WOZ-waarde kan worden verkregen door middel van de beschikbare 
gegevens in de Stadsbegroting. 
 
Vraag 
87. Hanteert de gemeente bij verhuur van gemeentelijke panden standaard voorwaarden? 
Zo, ja wat zeggen deze voorwaarden over de vraag wie de gemeentelijke lasten betaalt? 

Antwoord 
Ja, de gemeente hanteert standaard voorwaarden en daarbij is de standaard dat de huurders de 
gebruikersaanslagen van de gemeentelijke heffingen betalen en de gemeente (als verhuurster) 
de eigenaarsaanslagen. 
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Vraag 
88. Hoeveel particuliere verhuurders in Nijmegen maken gebruik van de Algemene 
Bepalingen Huurovereenkomst Kantoorruimte van de Raad voor Onroerende Zaken? 

Antwoord 
De gemeente heeft geen inzicht in welke bepalingen door particuliere verhuurders gebruikt  
worden. 
 
 

 
 
Hoogachtend, 
College van Burgemeester en Wethouders van Nijmegen, 
 
De Burgemeester, De Gemeentesecretaris, 
 
 
 
 
drs. H.M.F. Bruls drs. B. van der Ploeg 
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